
Høringssvar til Strategi for - Børn, unge og uddannelse 
Kære politiske udvalg  
Socialdemokratiets arbejdsgruppe for Børn og Unge har følgende til den nye Politik: 

• Tak for den store veltilrettelagte periode forud for politikkens tilblivelse. Tak til såvel 
politikere som ansatte. Det har været en fornøjelse at følge og deltage i 
 

• Det glæder os, at I har fravalgt ord som ”verdensmester” og andre stærke måleenheder i 
forhold til arbejdet med vores børn og unge, ord der skaber konkurrence. Og det glæder os 
at I har valgt at bruge ordet ”Alle” 
 

• Det glæder os ligeledes, at I har fjernet de indholdsløse sammenligninger med de øvrige 
kommuner, da fokus skal være på vores egen kommune 
 

• Vi synes dog, at det er ærgerligt, at man gennem hele processen ikke har forholdt sig til 
rammerne, herunder organiseringen af områderne, de fysiske forhold og både de 
økonomiske og de personalemæssige ressourcer, som alle er forudsætninger for at 
politikken kan lykkes 
  

• Vi synes det er positivt, at der er et stærkt fokus på en god hverdag for børn og unge. Vi 
ønsker dog at dette følges op under målsætningerne på side 9, med en ”dot” hvor der står 
enten "Færre børn og unge mistrives" eller "Flere børn og unge trives".  
Baggrunden for at vi ønsker denne tilføjelse er, at vi i flere trivselsmålinger kan se store 
udfordringer med mistrivsel hos børn og unge, og det er vigtigt, at der tages hånd om 
dette. 

• Politikken er, som I skriver, en overordnet fortælling som skal udmøntes via strategier og 
handleplaner – og vi vil derfor opfordre til, at der startes en fortælling om udmøntningen – 
en løbende fortælling der holder os der interesserer sig for området, vidende om hvad der 
iværksættes og arbejdes med, herunder rammer, organisering, de fysiske forhold og både 
de økonomiske og de personalemæssige ressourcer, som alle er forudsætninger for at 
politikken kan lykkes.  
 

• Tak for viden om, at Fritidspolitikken også skal på dagsordenen. 
 

• Den socialdemokratiske arbejdsgruppe for Børn og Unge har lige besluttet, at vi vil sætte 
det specialiserede socialområde på vores arbejdsdagsorden, vi ser derfor frem til at der 
”snart” ligger strategier for området på Fredericia Kommunes hjemmeside, som vi kan 
dykke ned i.  
 

• Under ”Vores nødvendige næste skridt” mangler der et essentielt afsnit:  
”Det nødvendige skridt for at politikken og strategierne kan lykkes er, at de nødvendige 
rammer skabes, og det kræver investeringer i vores institutioner, fritidstilbud, 
uddannelsestilbud og medarbejdere”. 
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